
 Protokół Nr XLIV/2009 
z XXXV Sesji Rady Gminy Celestynów 

z dnia 29 grudnia 2009 r. 
 
W sesji udział wzięli: 

 Radni Rady Gminy Celestynów                 -              wg załączonej listy obecności 
 Wójt Gminy Celestynów                             -              Stefan Traczyk 
 Z-ca Wójta                                                 -               Wojciech Nastula 
 Sekretarz Gminy                                        -               Dariusz Kołodziejczyk 
 Skarbnik Gminy                                         -                Agnieszka Kurek 
 Kierownik Zakładu Obsługi Szkół              -                Danuta Czerwińska 
 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Ochrony Środowiska, Rolnictwa   

i Leśnictwa                                            -                  Paweł Tomala  
 Dyrektor Gospodarki Komunalnej             -                 Magdalena Łukomska 
 Sołtysi                                                       -                  wg załączonej listy obecności 
 Inne osoby zaproszone. 

 
Przewodniczący Rady  -  Bogdan Wójcik   -  dokonał otwarcia sesji, powitał radnych  
oraz zaproszonych gości.  Stwierdził, iŜ na sali znajduje się 14 Radnych, co stanowi  quorum 
niezbędne  do podejmowania  przez Radę Gminy  prawomocnych uchwał.  Następnie odczytał  
porządek obrad.  
 

 Proponowany porz ądek obrad Sesji Rady Gminy Celestynów: 

 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum Rady oraz przyjęcie porządku obrad Sesji. 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
4. Przyjęcie budŜetu gminy Celestynów na 2010 rok. 

    - wprowadzenie Wójta Gminy, 
    - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 
    - opinie Komisji 
    - dyskusja 
    - podjęcie uchwały. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
       1) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok. 
       2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2010 roku, 
       3) ustanowienia kierunków działania Wójta Gminy Celestynów w zakresie przygotowania    
Gminy Celestynów do pozyskania środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,  
a zwłaszcza z Odnowy Wsi.   
       4) uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2010”. 
6.    Informacja  Wójta  Gminy  na temat  stanu  realizacji inwestycji gminnych oraz dyskusja. 
7.    Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami i dyskusja. 
8.    Sprawy róŜne. 
9.    Wnioski i oświadczenia radnych. 
10.    Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Sesji.  
11.  Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik autopoprawką wprowadził do porządku obrad w pkt. 5, ppkt 

5 „projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy Celestynów na 2009 rok”.  

 



Radna Teresa Błachnio wnioskowała, aby pkt. 3 :,,Udzielenie odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania Radnych” znalazł się przed pkt. 5:,,Informacja  Wójta  Gminy  na temat  stanu  realizacji 

inwestycji gminnych oraz dyskusja”.  

Wniosek został przyjęty. 

 

Porządek  obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.pkt 2.  

Interpelacje Radnego Tadeusza Floriańczyka: 

1. Dlaczego Wójt nie przesunął 20 000 zł przeznaczonych na Klub Malucha w Pogorzeli jako środki 

niewygasające. 

2. Jak wygląda remont dróg po kanalizacji w Pogorzeli. 

 

Interpelacje  Radnego Piotra Rosłońca: 

1. Dlaczego Wójt do tej pory nie ustawił kontenerów na śmieci segregowane oraz nie przeprowadził 

zbiórki odpadów wielkogabarytowych pomimo tego, Ŝe Rada w dniu 6 listopada przeznaczyła środki 

na ten cel. 

2. Rada gminy na Sesji w końcu listopada przeznaczyła środki w kwocie 10 000 zł na rozdrobnienie 

gruzu, który znajduje się przy skateparku na działce gminnej, celem zagęszczenia między innymi 

dróg po kanalizacji w Pogorzeli. Czy zostało to wykonane. Czy drogi są utwardzone i przejezdne. 

 

Interpelacje  Radnej  Teresy Błachnio: 

1. Jak przebiegają prace przy boisku ,,Orlik”. Kto opiekuje się tym terenem. Kiedy będzie otwarcie 

tego boiska. 

 

Interpelacje  Radnego Stanisława Pindara: 

1. Rada przyjęła darowiznę w wysokości 3 000 zł na plac zabaw w Glinie. Czy będzie to 

zrealizowane i kiedy. 

 

Interpelacje  Radnego Mirosława Rosłońca: 

1. Została rozpoczęta inwestycja wodociągowa osiedla mieszkaniowego Jednostki Wojskowej. Kiedy 

będzie ona zakończona. Czy jest juŜ odbiór. 

2. Jaki jest etap przygotowania budynku PKP na przyjęcie osób korzystających ze środków 

socjalnych w gminie. Czy gmina ma plan, który pomógł by usamodzielnić się osobom, które 

korzystają ze środków socjalnych. 

 

Interpelacje  Radnej Anny Rosłaniec: 



1. Jakie Pan Wójt ma plany w zakresie współopracy z organem uchwałodawczym odnośnie 

odbudowy ,,Koprówki”. 

2.  Radna na poprzedniej Sesji zadała pytanie co zostało zrobione odnośnie kanlizacji w Starej Wsi 

Dąbrówce do tej pory, czy środki na ten rok zostaną wydatkowane, jakie są plany na rok przyszły. 

Otrzymała odpowiedź, Ŝe:,,Inwestycję tą zaplanowano w budŜecie na rok 2010.” Czy Wójt miał 

problemy ze zrozumieniem pytania? 

 

Interpelacje Radnego Witolda Kwiatkowskiego: 

1. Inwestycja remontu sali gimanstycznej jest dawno po terminie, jest niezrealizowana. Jakie Wójt 

podjął czynności lub zamierza podjąć wobec wykonawcy, Ŝeby go zmotywować do przyspieszenia 

tych prac i ich zakończenia. Kiedy ta sala zostanie oddana do uŜytku młodzieŜy szkolnej. 

 

Interpelacje Radnego Bogdana Wójcika: 

1. Czy to prawda, Ŝe Wójt zabrania Urzędnikom gminnym uczetnictwa w obradach Komisji i Sesji. 

 

 

Ad.pkt 4.  

Przyj ęcie bud Ŝetu gminy Celestynów na 2010 rok. 

 

Wójt Stefan Traczyk powiedział, Ŝe do dnia 15 listopada projekt uchwały budŜetowej został 

przygotowany i przedłoŜony zarówno Radzie Gminy, jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

w Warszawie. Następnie przyszła opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat projektu. 

Została przygotowana i przekazana Radnym autopoprawka do projektu uchwały, zawierająca uwagi 

RIO oraz kilka zmian. Następnie Wójt poruszył kilka zagadnień związanych z projektem budŜetu, 

między innymi budowę przedszkola, zagospodarowanie targowiska w Celestynowie, budowę 

przystanków w Celestynowie, remonty i budowę ulic. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec przedstawił opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej na temat projektu budŜetu na 2010 rok, przygotowanego przez Wójta Stefana 

Traczyka. RIO pozytywnie zaopiniowała ten projekt, niemniej wnosi uwagi i wskazuje miejsca, w 

których naleŜy ten projekt poprawić. Uwagi odnosiły się do między innymi deficytu, rezerwy  

na zarządzanie kryzysowe, doprecyzowania nazewnictwa, zmian w planie wydatków  

na wynagrodzenia, limitów wydatków inwestycyjnych w planie wieloletnim, dotacji dla ZOZu, 

środków sołeckich.  

 



Przewodnicz ąca Komisji O światy i Kultury Agata Stefanowska poinformowała, Ŝe Komisja 

Oświaty i Kultury zaopiniowała projekt budŜetu jednogłośnie negatywnie, poniewaŜ wójt planuje  

w raŜący sposób zmniejszyć inwestycje w Oświacie. Wójt proponuje jedynie budowę nowego 

przedszkola i termomodernizację Zespołu Szkół. 

 

Przewodnicz ący Komisji ładu i Środowiska Tadeusz Floria ńczyk poinformował, Ŝe Komisja 

Ładu i Środowiska zajmowała się między innymi zagadnieniem planów zagospodarowania 

przestrzennego. Wójt zaplanował na plan zagospodarowania bazarku 110 000 zł, natomiast  

z wyliczeń, które przedstawiła Kierownik Halina Szyszko i z podpisanych umów wynika, Ŝe w tym 

roku potrzeba na ten cel 140 000 zł. Na program utylizacji eternitu i proekologiczne działania jest 

przeznaczona kwota 20 000 zł, natomiast podań o dofinansowanie utylizacji eternitu wpłynęło ponad 

sto. Wójt przeznaczył na gospodarkę odpadami kwotę 210 000 zł, jednakŜe nie przedstawił  

programu i sposobu realizacji tego zadania. 

Komisja nie zajęła stanowiska w sprawie  projektu budŜetu. 

 

Przewodnicz ący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Michał Winia rski powiedział, Ŝe Komisja 

Zdrowia i Pomocy Społecznej nie zajęła jednoznacznego stanowiska w sprawie projektu budŜetu  

na 2010 rok. Komisja złoŜyła kilka wniosków. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec przedstawił opinię Komisji 

Finansów i Inwestycji na temat projektu budŜetu na 2010 rok. (Opinia stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.) 

 

Radny Witold Kwiatkowski przestawił swoją opinię na temat projektu budŜetu na 2010 rok. 

Powiedział, Ŝe projekt budŜetu jest stagnacyjny i wpycha gminę Celestynów w kłopoty finansowe  

za sprawą rosnącego zadłuŜenia, sprzedaŜy działek gminnych oraz znacząco rosnących wydatków 

bieŜących.  

 

Wiceprzewodnicz ąca Anna Rosłaniec powiedziała, Ŝe jest zdziwiona, Ŝe Wójt zredukował wydatki 

w Ośrodku Kultury oraz nie zrównowaŜył wydatków w oświacie. NajwaŜniejsze inwestycje nie są 

realizowane od trzech lat, wobec czego budŜet na 2010 rok jest zbiorem wszystkich tych inwestycji, 

które juŜ dawno powinny być wykonane. Jednocześnie wójt proponuje wysokie zadłuŜenie gminy,  

co będzie miało wpływ nie tylko na tę kadencję, ale i lata następujące po niej. Finansowanie 

wydatków powinno odbywać się albo poprzez sprzedaŜ działek, podniesienie podatków, albo przez 

zwiększenie deficytu – to proponuje wójt. Wiceprzewodnicząca wyraziła swój niepokój dla takiego 

stanu rzeczy. 



 

Radny Robert Wicik  powiedział, Ŝe dochody w budŜecie są zaniŜone. Odnośnie do sprzedaŜy 

działek to w gminie Celestynów nie było takiej potrzeby. W budŜecie są zaplanowane kredyty  

i poŜyczki. Gmina moŜe się starać o umorzenia tych poŜyczek. Dodał, Ŝe jego zdaniem, aby gmina 

mogła ubiegać się o środki zewnętrzne, muszą być najpierw pewne inwestycje w budŜecie zapisane. 

RIO kwestionuje wpisywanie do budŜetu środków zewnętrznych, zanim dane wnioski nie przejdą 

oceny formalnej i merytorycznej. Dopiero po przyznaniu środków zewnętrznych moŜna wpisywać je 

do budŜetu. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec   wnioskował w imieniu Komisji 

Finansów i Inwestycji o odrzucenie autopoprawek Wójta wniesionych do projektu z dnia 16 listopada 

2009 roku z wyjątkiem uwzględnionych w autopoprawkach wskazań i zaleceń RIO zawartych  

w opinii na temat projektu budŜetu. 

 

Skarbnik Agnieszka Kurek zapytała mecenasa, czy taki wniosek Komisja moŜe złoŜyć, gdyŜ jest on 

dla niej niejasny. 

 

Mecenas Arkadiusz Czy Ŝewski powiedział, Ŝe kwestią sporną jest to, czy organ wykonawczy 

prawidłowo zinterpretuje intencje Rady i umieści w uchwale ideę Komisji Finansów. Dodał,  

Ŝe prościej by było, aby rada operowała klasyfikacją budŜetową, czyli zmianami w Działach  

i Rozdziałach. Istnieje wątpliwość, czy Skarbnik zrozumienie zamierzenia Radnych. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec powiedział, Ŝe Skarbnik naniosła 

poprawki RIO do projektu uchwały. Komisja wnioskuje, aby zostały tylko te zmiany, a wszelkie inne, 

które Wójt proponował, zostały wykreślone. 

 

Skarbnik Agnieszka Kurek powiedziała, Ŝe Kolegium RIO wniosło uwagi, do których się 

ustosunkowała. Nie wszystkie uwagi RIO zostały literalnie naniesione.  

 

Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik odczytał jeszcze raz wniosek Komisji Finansów.  

 

Wniosek Komisji został przyjęty 12 głosami za, przy 2 przeciwnych. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec  przedstawił wniosek Komisji 

Finansów i Inwestycji zawierający poprawki do projektu budŜetu na 2010 rok o następującej treści: 



1. Dział 750 rozdział 75023: paragrafy ulegają zmianie do ilości i  wysokości zapisanych w nich 

kwot z przyjętego 30 grudnia 2008 roku budŜetu na 2009 rok z wyjątkiem: 

- kwota na płace i pochodne zostaje zwiększona o kwotę 60 000 zł w stosunku do planu z 2009 

r, 

- paragraf 4300 zostaje zwiększony o kwotę 60 000 zł (czyli do 230 000 zł) w stosunku do planu 

z 2009 roku, 

- pojawia się paragraf 6050 wydatki inwestycyjne, w kwocie 50 000 zł remont schodów UG 

2. Uzyskane z wniosku nr 1 środki, Komisja przeznacza na:100 000zł na zwiększenie kwoty  

na zadanie termomodernizacja Zespołu Szkół w Celestynowie, 50 000zł na zwiększenie kwoty 

na remont i modernizację budynku SPZOZ, pozostałą kwotę komisja wnioskuje o przesunięcie 

celem zmniejszenia zaplanowanej kwoty dochodów ze sprzedaŜy mienia gminnego 

(nieruchomości). 

3. Dział 750 rozdział 75075 ulega wykreśleniu, 

4. Dział 750 rozdział 75095: 

-paragraf 4170 ulega wykreśleniu, 

-paragraf 4300 zmniejsza się o 15 000 zł (czyli do 3 700 zł) 

5. Wynikającą ze zmian z wniosku nr 3 i nr 4 kwotę 59 000 zł, komisja przeznacza na: 50 000 zł 

na wsparcie dla istniejących klubów malucha na ich dostosowanie do moŜliwości przebywania  

i opieki nad dziećmi w zakresie podobnym do punktu przedszkolnego w Regucie, 9 000 zł 

komisja wnioskuje o przesunięcie celem zmniejszenia zaplanowanej kwoty dochodów  

ze sprzedaŜy mienia gminnego (nieruchomości). 

6. Rezerwy ustala się na poziomie 42 000zł w tym ogólna: 32 000 zł i celowa oświatowa: 10 000 

zł. Uzyskaną z tej zmiany kwotę 48 000 zł komisja wnioskuje o przesunięcie celem zmniejszenia 

zaplanowanej kwoty dochodów ze sprzedaŜy mienia gminnego (nieruchomości). 

7. Zadania związane z: zimowym i letnim utrzymaniem dróg i chodników, remontami 

cząstkowymi dróg, utrzymaniem zieleni, utrzymaniem czystości miejsc publicznych, 

czyszczeniem rowów i przepustów, usług weterynaryjnych (min. wyłapywanie bezpańskich 

psów), odbiór surowców wtórnych -  komisja wnioskuje aby ich realizacja z Zakładu Gospodarki 

Komunalnej została przesunięta do referatu gospodarki komunalnej w Urzędzie Gminy 

Celestynów, a co za tym idzie dotacja zapisana w projekcie budŜetu na 2010 rok dla Zakładu 

GK została zmniejszona o kwoty wynikające z realizacji tych zadań i zapisane w odpowiedniej 

klasyfikacji budŜetowej do realizacji przez UG Celestynów. Tym samym dotacja dla GK  

z planowanej kwoty 610 000 zł zmniejsza się do 40 000 zł czyli o 570 000 zł. W zakresie 

działanie GK pozostają zadania związane z kanalizacją, wodociągami, mieszkaniami 

komunalnymi. Kwoty na poszczególne zadania kształtują się następująco: utrzymanie dróg 



gminnych 250 000 zł, odbiór odpadów 210 000 zł, utrzymanie czystości miejsc publicznych 70 

000 zł, utrzymanie zieleni 7 000 zł, odławianie bezdomnych zwierząt 33 000 zł. 

8. Komisja wnioskuje o zmniejszenie kwoty przeznaczonej na odbiór odpadów z 210 000 zł do 

50 000 zł zobowiązując równocześnie Wójta do przedstawienia programu i sposobu realizacji 

tego zadania (odbiór odpadów wielkogabarytowych, segregacja odpadów „dzwony” czy u źródła 

itd.). Kwotę 160 000 zł komisja wnioskuje o przesunięcie celem zmniejszenia zaplanowanej 

kwoty dochodów ze sprzedaŜy mienia gminnego (nieruchomości). 

9. Dział 851 rozdział 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi zmianie ulegają kwoty  

w paragrafach:  

- 3030 z kwoty 25 000 zł na 15 000 zł; 

       - 4170 z kwoty 15 000 zł na 5 000 zł; 

 oraz 4210 z kwoty 25 000zł na 45 000 zł.  

10. Komisja wnioskuje o następujące zmiany w załączniku inwestycyjnym do projektu budŜetu 

na 2010 rok: 

Dział 010 Budowa kanalizacji zadanie X - dochody własne zwiększenie na 300 000 zł, kredyty 

poŜyczki zmniejszenie do 700 000 zł; 

Dział 010 Budowa kanalizacji zadanie IX - dochody własne zwiększenie na 200 000 zł, kredyty 

poŜyczki zmniejszenie do 1 331 492 zł; 

Dział 010 Budowa kanalizacji w Dąbrówce i Starej Wsi ... - dochody własne zwiększenie na 100 

000 zł, kredyty poŜyczki zmniejszenie do 200 000 zł; 

Dział 600 Zadanie: Budowa przystanków na terenie gm. Celestynów - ulega wykreśleniu. 

Dział 600 Zadanie: Budowa ul. Rękasa i InŜynierskiej w Celestynowie - dochody własne 

zwiększenie na 50 000 zł, kredyty poŜyczki zmniejszenie do 100 000 zł; 

Dział 600 Zadanie: Spowalniacze uliczne.... - ulega wykreśleniu; 

Dział 600 Zadanie: Budowa drogi Glina-Jatne - ulega wykreśleniu; 

Dział 600 Zadanie: Budowa dróg po kanalizacji w gminie Celestynów – dopisanie do nazwy 

zadania „ul. Szkolna i ul. Poniatowskiego w Celestynowie” - dochody własne zwiększenie na 100 

000 zł, kredyty poŜyczki zmniejszenie do 100 000 zł; 

Dział 600 Zadanie: Zakup nieruchomości pod drogi- dochody własne zmniejszenie na 10 000zł, 

Dział 600 Zadanie: Budowa chodnika przy przedszkolu Samorządowym w Starej Wsi – ulega 

wykreśleniu; 

Dział 600 Zadanie: Przebudowa ulic: Prusa... w miejscowości Glina gm. Celestynów - dochody 

własne zwiększenie na 50 000 zł, kredyty poŜyczki zmniejszenie do 100 000 zł; 

Dział 750 Zadanie: Remont schodów do budynku UG – zgodnie z wnioskiem nr.1 zmniejszenie 

kwoty na to zadanie do 50 000 zł; 



Dział 750 Zadanie: Zakup samochodu osobowo-dostawczego– zgodnie z wnioskiem nr.1 ulega 

wykreśleniu; 

Dział 801 Zadanie: Remont łazienek w SP w Celestynowie – ulega wykreśleniu; 

Dział 801 Zadanie: Remont łazienek w SP w Starej Wsi – ulega wykreśleniu; 

Dział 801 Zadanie: Wykonanie projektu i budowa przedszkola w Celestynowie – ulega 

wykreśleniu; 

Dział 801 Zadanie: Opracowanie projektu i wykonanie termomodernizacji Zespołu Szkół w 

Celestynowie – dochody własne zwiększenie na 100 000 zł, tym samym całość zadania 

zwiększenie o 100 000 zł – zgodnie z wnioskiem nr 2; 

Dział 851 Zadanie: Remont i modernizacja budynku SPZOZ – dochody własne zwiększenie na 

80 000 zł – zgodnie z wnioskiem nr 2, ponadto Komisja wnioskuje o zmianę klasyfikacji tych 

środków z dotacji dla SPZOZ, na zadanie wykonywane przez Urząd Gminy, budynek ten jest 

własnością gminy. 

Dział 900 Zadanie: Realizacja Centrum Zagospodarowania Celestynowa – dochody własne 

zmniejszenie na 50 000 zł, kredyty, poŜyczki ulegają wykreśleniu, całkowita kwota na to zadanie 

to 200 000 zł; 

Dział 900 Zadanie: Oświetlenie uliczne.... – dochody własne zmniejszenie na 31 433 zł, 

całkowita kwota na to zadanie to 31 433zł; 

Dział 900 Zadanie: Budowa targowiska w Starej Wsi – dochody własne zmniejszenie na 3 000 

zł, całkowita kwota na to zadanie to 42 000 zł; 

Dział 900 Zadanie: Budowanie punktów dostępowych internetu w gminie Celestynów – ulega 

wykreśleniu; 

Dział 900 Zadanie: Zakup stojaków rowerowych – ulega wykreśleniu; 

Dział 900 Zadanie: Zakup tablic informacyjnych o Gminie Celestynów – ulega wykreśleniu; 

Zobowiązuje się Wójta do dostosowania załączników, treści uchwały oraz uzasadnienia do 

przegłosowanych zmian. 

 

Skrabnik Agnieszka Kurek poprosiła radę, aby dokładnie określiła swoje zmiany, to znaczy gdzie 

dane kwoty mają się znaleźć (dział, rozdział, paragraf) i z czego wynikają. Powiedziała, Ŝe jej 

wątpliwość budzi między innymi pkt 1, pkt 5, pkt 7 i pkt 10 wniosku Komisji Finansów. 

Poinformowała, Ŝe wniosek Komisji jest dla niej nieczytelny.  

 

Wójt Stefan Traczyk poprosił radę, aby nie przyjmowała poprawek komisji, gdyŜ będą one 

zmuszały organ wykonawczy do łamania przepisów prawa podczas realizacji budŜetu. Powiedział, 

Ŝe w piśmie do Przewodniczącego Rady zaznaczył, które ustawy będą łamane. 

 



Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec powiedział, Ŝe rada nie chce 

wchodzić w kompetencje Skarbnika. To wyspecjalizowana kadra w Urzędzie doprecyzuje paragrafy, 

a nie rada. Odnośnie do pkt 10 wszelkie zapisy ,,dochody własne” odnoszą się do tytułu w kolumnie 

w tabeli w załączniku inwestycyjnym. 

 

Mecenas Arkadiusz Czy Ŝewski powiedział, Ŝe ani ustawa o samorządzie gminnym, ani  

o finansach publicznych nie doprecyzowuje w jaki sposób mają być wprowadzane poprawki 

radnych. Problem polega na tym, aby organ wykonawczy dobrze zrozumiał intencje organu 

uchwałodawczego. Czym dana poprawka jest sformułowana bardziej ogólnie, tym jest większe pole 

do nadinterpretacji. Mecenas zwrócił uwagę na przepis z ustawy o samorządzie gminnym, który 

mówi, Ŝe bez zgody wójta rada nie moŜe wprowadzać do budŜetu zmian powodujących zwiększenie 

wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach. 

 

Poprawka Komisji Finansów i Inwestycji została przyjęta 10 głosami za, przy 2 przeciwnych i 2 

wstrzymujących. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec   zgłosił poprawkę Komisji 

Finansów i Inwestycji polegającą na tym, Ŝe w treści uchwały w zapisie:,, Ustala się limity 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów krótkoterminowych na pokrycie występującego w ciągu 

roku przejściowego deficytu budŜetu jednostki samorządu terytorialnego do kwoty 600.000 zł” 

zmienia się kwotę 600 000 zł na 200 000 zł. 

 

Wójt Stefan Traczyk poprosił radę, aby nie przyjmowała poprawki komisji, gdyŜ będzie ona 

zmuszała organ wykonawczy do łamania przepisów prawa podczas realizacji budŜetu. 

  

Poprawka Komisji została przyjęta 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących. 

 

Radny Mirosław Rosłoniec wnioskował, aby w Dziale 600 w zadaniu:,, Budowa dróg po kanalizacji 

w gminie Celestynów” wykreślić zadanie dotyczące ulicy Szkolnej w Celestynowie. W tym samym 

dziale i w tym samym paragrafie dopisać nowy punkt w budŜecie pn.: ,,Budowa ulicy Szkolnej  

w Celestynowie”. Proponował z zadania w Dziale 600 pn.: ,,Budowa dróg po kanalizacji w gminie 

Celestynów”  przesunąć 20 000 zł środków własnych na nowe zadanie ,,Budowa ulicy Szkolnej  

w Celestynowie” oraz wpisać to zadanie do WPI na lata 2011-2012. 

 

Wniosek  nie został przyjęty. Wynik głosowania: 1 za, 7 przeciw, 6 wstrzymujących. 

 



Radny Robert Wicik złoŜył wniosek o następującej treści: 

Zwiększa się kwotę kredytów długoterminowych na cele inwestycyjne o 186 912 zł 

W Tabeli 1 Planowane dochody na rok 2010 dodaje się: Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa, 

rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami, paragraf 0770 Wpłaty z tytułu odpłatnego 

nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania wieczystego nieruchomości – kwota 93 088, 

zwiększa się wpływy z tytułu sprzedaŜy nieruchomości. W Tabeli 2 Planowane wydatki na rok 2010 

dodaje się: Dział 600 Transport i łączność, rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, paragraf 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych- kwota 280.000 zł z przeznaczeniem na zadania 

inwestycyjne: ,,Budowa drogi Glina- Jatne” (250 000 zł) oraz ,,Budowa chodnika przy Przedszkolu 

Samorządowym w Starej Wsi” (30 000 zł). Zmianie ulegają kwoty dochodów i wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz wysokość deficytu. Zmianie ulegają załączniki: Tabela 2a- Plan 

wydatków majątkowych na 2010 r., Załącznik Nr 1 – Limit wydatków inwestycyjnych na lata 2010-

2012, Planowane wydatki na zadanie Budowa drogi Glina - Jatne zgodny z projektem budŜetu 2010 

r, Załącznik Nr 2 – Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących  

z funduszy strukturalnych i Funduszy Spójności. 

 

Wniosek  nie został przyjęty. Wynik głosowania: 4 za, 8 przeciw, 2 wstrzymujące. 

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały budŜetowej na rok 2010. 

 

Uchwała   została podjęta 11 głosami za, przy 1 przeciwnym, 2 wstrzymujących. 

 

Ad.pkt. 5, ppkt 1.  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podj ęcie uchwał w sprawie  określenia stawek podatku  

od nieruchomości na 2010 rok. 

 

Kierownik Danuta Papis powiedziała, Ŝe stawki z poprzedniego roku zostaną utrzymane. Zmianie 

ulegają jedynie zapisy dotyczące zwolnień podatkowych.  

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec powiedział, Ŝe Komisja Finansów 

zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok. 

 



Uchwała  została podjęta jednogłośnie. (14 głosów za) 

 

Ad.pkt. 5, ppkt 2.  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podj ęcie uchwał w sprawie  określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych w 2010 roku. 

 

Kierownik Danuta Papis  powiedziała, Ŝe stawki z poprzedniego roku zostaną utrzymane na tym 

samym poziomie, z wyjątkiem najniŜszych stawek, które zostaną podniesione o kilka procent. 

Dodatkowe dochody z tytułu podwyŜszonych podatków w październiku 2009 roku wyniosły 54 zł. 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec  powiedział, Ŝe Komisja Finansów 

zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2010 roku. 

 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. (13 głosów za) 

 

Ad.pkt. 5, ppkt 3.  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podj ęcie uchwał w sprawie ustanowienia kierunków 

działania Wójta Gminy Celestynów w zakresie przygotowania Gminy Celestynów do pozyskania 

środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, a zwłaszcza z Odnowy Wsi.   

 

Radny Robert Wicik powiedział, Ŝe projekt uchwały przygotował Klub Radnych Tu jest mój dom, 

aby podobnie jak w zeszłym roku gmina mogła się przygotować do pozyskania środków 

zewnętrznych z programów unijnych, zwłaszcza z Odnowy Wsi. 

 

Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik powiedział, Ŝe jest to uchwała intencyjna, w związku  

z czym nie została zaopiniowana przez Ŝadną Komisję Rady.  

 

Zastępca Wójta Wojciech Nastula powiedział, Ŝe jego zdaniem ta uchwała nie ma sensu. 

Odnośnie do programu Rozwoju Obszarów Wiejskich to ma on na celu pobudzanie oddolnych 

inicjatyw mieszkańców gmin, sołectw. W tym roku gmina pozyskała pieniądze dla Starej Wsi, gdzie 

współpraca z sołectwem wyglądała bardzo dobrze. Natomiast z pozostałych sołectw nie ma Ŝadnego 

odzewu. Plany odnowy powinny być napisane przez mieszkańców sołectwa i mieszkańcy sołectwa 

powinni przyjść do gminy ze swoją propozycją. Jedynie sołectwo Stara Wieś i sołectwo Celestynów 



zwróciły się w tej sprawie do gminy. Poza tym gmina nie jest w stanie przewidzieć, kiedy będzie 

ogłaszany nabór na dany program unijny. 

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec nie zgodziła się z opinią przedmówcy, gdyŜ  

do kompetencji rady naleŜy wskazywanie wójtowi kierunków działania. Dzięki ubiegłorocznej 

uchwale dwa sołectwa otrzymały środki zewnętrzne na realizowane inwestycje – podobnie naleŜy 

zrobić w kolejnym roku. Jednocześnie radna wyraziła zdumienie dla postawy urzędników, którzy 

mimo wiedzy merytorycznej nie wspierają sołtysów i mieszkańców w ich inicjatywach, tylko czekają 

na oddolne pomysły. Mając aparat pomocniczy wójt powinien inspirować mieszkańców, rady 

sołeckie i sołtysów do działania.  

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia kierunków działania Wójta Gminy Celestynów w zakresie 

przygotowania  Gminy Celestynów do pozyskania środków z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, a zwłaszcza z Odnowy Wsi. 

 

Uchwała  została podjęta 10 głosami za, przy 4 wstrzymujących. 

 

Ad.pkt. 5, ppkt 4.  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podj ęcie uchwał w sprawie uchwalenia ,,Programu 

współpracy Gminy Celestynów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność poŜytku publicznego na rok 2010”. 

 

Kierownik Marcin Gawrylik  powiedział, Ŝe autopoprawką wprowadza następujące zmiany  

do projektu: w paragrafie 1 słowo: ,,Skarbniku” zamienić na słowo: ,,Skarbnika” oraz zapis  

w paragrafie 18 otrzymuje brzmienie: ,,Osoby, o których mowa w paragrafie 17 ustęp 1  

na podstawie otrzymanych sprawozdań opracowują zbiorcze sprawozdania z realizacji programu w 

powierzonym im zakresie, przedkładają je Wójtowi i Radzie w terminie do końca lutego kaŜdego 

roku.” Poinformował, Ŝe ustawa o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie mówi, Ŝe co roku 

organ stanowiący gminy jest zobowiązany uchwalić program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

 

Przewodnicz ąca Komisji O światy i Kultury Agata Stefanowska poinformowała, Ŝe Komisja 

Oświaty zaopiniowała projekt pozytywnie.  

 



Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec  przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2010”. 

 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. (14 głosów za). 

 

Ad.pkt. 5, ppkt 5  

Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podj ęcie uchwał w sprawie dokonania zmian w budŜecie 

gminy Celestynów na rok 2009. 

 

Skarbnik Agnieszka Kurek powiedziała, Ŝe zmniejsza się wydatki w dziale 757, rozdziale 75702, § 

8070 o kwotę 40.654,00 zł z tytułu spłaty odsetek od kredytów i poŜyczek. Zmniejsza się wydatki  

w dziale 852, rozdziale 85202,  § 4330 o kwotę 8.000,00 zł  z tytułu zmniejszonych wydatków  

na zakup usług przez Gminę Celestynów od innych jednostek samorządu terytorialnego. Zwiększa 

się wydatki w dziale 750, rozdziale 75095, § 3030 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na diety 

dla Sołtysów. Zwiększa się wydatki w dziale 750, rozdziale 75095, § 4430 o kwotę 3.010,00 zł  

z przeznaczeniem na opłacenie składki członkowskiej na rzecz Związku Gmin Wiejskich za 2009 

rok. Zwiększa się wydatki w dziale 754, rozdziale 75404, § 3000 o kwotę 4.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zapłatę za słuŜby ponadnormatywne policjantów – dodatkowe patrole zgodnie 

z zawartym porozumieniem i w rozdziale 75412 Ochotnicze StraŜe PoŜarne z przeznaczeniem  

na wypłatę diet dla straŜaków. Zwiększa się  wydatki w Dziale 801, rozdziale 80104 Przedszkola  

o kwotę 24 344 zł  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów uczęszczania dzieci z gminy Celestynów 

do przedszkoli połoŜonych w innych gminach. Pozostałą kwotę przeznacza się na zmniejszenie 

deficytu budŜetu. Zmniejsza się wydatki w dziale 921, rozdziale 92109, § 4300 o kwotę 2.000,00 zł, 

w dziale 921, rozdziale 92195, § 4210 o kwotę 1.000,00 zł, zmniejsza się wydatki w dziale 926, 

paragraf 4300 o kwotę 2 000 zł z przeznaczeniem na wydatki w dziale 801, rozdziale 80195, § 4210 

o kwotę 4.000,00 zł (zakup materiałów dla Szkoły Podstawowej w Ostrowie – środki sołectwa 

Ostrów). 

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec  powiedział, Ŝe Komisja 

Finansów przegłosowała jedną zmianę. Całości nie głosowano ze względu na to, Ŝe jeden punkt 

wymaga wyjaśnienia.  

 

Radny Witold Kwiatkowski powiedział, Ŝe ze sprawozdania RB na dzień 31.10.2009 wynika,  

Ŝe w Dziale 754, rozdział 75404, paragraf 3 000 zapłata za słuŜby ponadnormatywne policjantów, 



planowane było 2 000 zł, wykonanie było 13 800, zobowiązania 0. W związku z powyŜszym z czego 

wynika planowane zwiększenie o 4 000 zł. 

 

Skarbnik Agnieszka Kurek powiedziała, Ŝe sprawozdanie jest na koniec października. Od tego 

czasu wpłynęły dwie noty. Jedna została zapłacona. Ponadto nota za grudzień 2008 została 

zapłacona w styczniu 2009 roku.  

 

Przewodnicz ący Komisji Finansów i Inwestycji Piotr Rosłoniec powiedział, Ŝe Komisja Finansów 

i Inwestycji wnioskowała o wykreślenie kwoty  24 344 zł w Dziale 801, rozdziale 80104.  

 

Wniosek został przyjęty 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym. (Radna Agata Stefanowska opuściła 

obrady). 

 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Anna Rosłaniec   przeprowadziła głosowanie imienne nad projektem 

uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy Celestynów na rok 2009. 

 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.pkt. 6  

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania R adnych. 
 
Wójt Stefan Traczyk powiedział, Ŝe odpowiedzi na wszystkie interpelacje zostanie udzielona  
na piśmie. 
 
Ad.pkt.7  
Informacja  Wójta  Gminy  na temat  stanu  realizac ji inwestycji gminnych oraz dyskusja. 
 
Kierownik Paweł Tomala powiedział, Ŝe przetarg na wykonanie projektu kanalizacji w miejscowości 
Dąbrówka i Stara Wieś nie zostanie ogłoszony w tym roku, poniewaŜ Skarbnik nie podpisała 
wniosku o wszczęcie postępowania, gdyŜ brakuje środków. Przetarg będzie ogłoszony na początku 
roku. Podobna sytuacja jest z Zadaniem IX budowa kanalizacji w miejscowości Celestynów. 
Ponadto firma wykonująca sale gimnastyczną w Zespole Szkół przekroczyła termin, za co zostanie 
ukarana odsetkami karnymi. Remont łazienek w Celestynowie i Starej Wsi z dniem 31 grudnia 
zostanie zakończony. 
 
 
Ad.pkt.8  
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami i dyskusja. 
 
Ad.pkt.9  
Sprawy róŜne. 
 
Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik powiedział, Ŝe na jego ręce wpłynęło sprawozdanie  
z działalności Posterunku Policji. 



 
Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik poprosił, aby przed przedłoŜeniem do podpisu uchwała 
budŜetowa została przesłana radnym w formie elektronicznej. Wójt zobowiązał się, Ŝe przekaŜe 
prośbę pani skarbnik, nieobecnej juŜ wtedy na sesji 
 
Wójt Stefan Traczyk powiedział, Ŝe oficjalnie wystosował pismo do Przewodniczącego Rady 
Bogdana Wójcika w sprawie pisma złoŜonego do Premiera wraz z 61 podpisami. Okazało się, Ŝe 
sprawa została przekazana do Urzędu Wojewódzkiego, a Urząd Wojewódzki przekazał ją 7 sierpnia 
do Rady Gminy. Tą sprawą miała się zająć Komisja Rewizyjna a okazało się, Ŝe się nią nie zajmuje 
 
Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik  powiedział, Ŝe tą sprawą zajmuje się Komisja Rewizyjna. 
 
Radny Mirosław Rosłoniec  powiedział, Ŝe tą sprawą zajmowała się Komisja Rewizyjna.. Sprawa 
jest zamknięta. 
 
Ad.pkt.10  
Wnioski i oświadczenia Radnych. 
 
Ad.pkt.11  
Protokoły z dwóch ostatnich posiedzeń Rady zostały przyjęte 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym. 
 
 
Przewodnicz ący Rady Bogdan Wójcik zamknął obrady. 
 
 
 
 
                                                              
                                                                                  Przewodnicz ący Rady Gminy Celestynów 
         
 
                                                                                                     Bogdan Wójcik 
 
 
Sporządziła: 
 
Katarzyna Świderska 
 
 


